
i okvir 

l<orupcije 
• em 

djama, a taJ status je dodijeljen 
u pet slufajeva. 

Ervin Turbit, direktor Udruie
nJa Justicia, kate da Zakon o za
~titl Uca koja prijavljuju korup
clju u instltucijama BiH iskljuti
vo ~tlti uposlenike institudja na 
ddavnom nivou. 

· Osobe koje se odlute prija
vtti korupciju na nffim nivoi-
ma vlasti ne mogu dobiti za~titu 
od APIK-a kao zaStiteni prijavi
telJ korupcije. U julu pro~le godi
ne u RS·u Je usvojen Zakon, a na 
njegovom usvajanju se trenutno 
radii u FBiH, k~e Turbit. 

Vladica Bablt, pomotnlk di
rektora APIK-a, ukazao Jena ~a
rolJJc zakonski okvir, navodeti 
da Je glavni nedostatak ovog za
ona taj ~to kada jednom osobi 

dodijelite status wtitenog uz
bunJivata. nemate modus da JoJ 
a i oduzmete. Postoje primje· 
• kate, gdje se takav dokument 
oupotrebljava z. o. 

Vlada TK-a: Nova esencijalna lista ima 1.141 lijek 

Trudnice u Iuzlanskom kantonu ko
jima je tokom trudnoce dijagnostici
rana trombofilija, kao i one koje su 
podvrgnute carskom rezu, uskoro 
ce dobiti pravo na refundaciju nov
ca za lijek clexane (otopina). Ovo je 
ju~r, nakon pres-konferencije Vlade 
TK-a, za Oslobodenje potvrdio kan
tonalni mini star zdravstva Bahrudin 
HadZiefendic . 

lnicijativa Avdicke 
Tako jeSkupstina TK-a prije neko

liko mjeseci jednoglasno usvojila ini
ciJativu da se clexane uvrsti na listu 
esencijalnih lijekova, to se ipak nije 
dc;silo, ali u toku je pronala.Zenjc dru
gog modela finansiranja ovoglijeka. 

- Clexan ne moze biti sastavni dio 
poz.itivne liste lijekova, jerse to mora 
rcgulisati na osnovu sporazuma ~1i
nistarstva zdravstva i Zavoda zdrav
stvenog osiguranja. Mi smo u zavrs
noj fazi pripremanja tog programa, 
koji ce omogueavati trudnicama da 
do bi ju ovaj lijek. Da Ii ce se ovdje ra-

diti o direktnom finansiranju ill rc
fundiranju, ostaje da vidimo, ali sve 
bi trebalo biti gotovo u narednih 10 
danailijekce najvjerovatnije bitibe
splatan, istice ministar. 

lnicijativu za osiguranje jeftinijeg 
pristupa clexanu pokrenula je posla
nica N ediada Avdic, koja smatra da 
je ovaj lijek od iznimne vafnosti za 
sve trudnice, pogotovo zbog cinje
nice da je jako skup. te sto trombo
filija, ukoliko se ne lijeci, dovodi do 
odbacivanja ploda. 

Suficit u Zavodu, 
kao i smanjene 
cijene lijekova 
omogu6Jisu 
ispunjenje zahtjeva 
udruzenja oboljelih 
sirorn Kantona 
za sirenje liste 

- Ovo je veoma vaino za trudni
ce, s obzirom na to da ih kori§tenje 
ovog lijeka, koji moraju platiti u pu
nom iznosu, znako§tati ido l.SOOKM 
tokom trudnoce. To je mnogo nov
ca i za one majke koje su zaposlene, 
a da ne govorimo o ranjivim katego
rijama, We nam Avdic. 

Domaci proizvodaci 
Osim clexana, gradani TK-a ee do

biti jos J 18 novih besplatnih iii jeftini
jih lijekova, s obzirom na to da je Vla
da jurerusvojilanovu listu esencijal
nih lijekova, cija se vrijednost procje
nj uje na 39 miliona KM. 

- Nova lista za 2018. godinu imat 
ce 1.141 lijek, sto je ubjedljivo naj
vise u FBiH. Na ovoj listi zastuplje
no je svih pet domacih proizvoda
Ca. lijekova, koji sa svim svojim li
jekovima koji su zastupljcni cine 
40 posto liste, dok ostalih 60 posto 
&ti 60 stranih proizvodaea lijeko
va, dodaje HadZiefendic. 

MIRENALJIC 

v Ofonnljena komisija za melanom 
nadlezan , Cilj je da lijekovi iz posebnog programa za 2018. 

adietni sud, jer se na taj natln 
ote satuvatl vanjskl utisak 
epristrasnosti i nezavlsno-
i, kao i omogutiti optu~enoj 
tvarivanje prava na pravit
sudenje. Zakljutlli su da nije 
pravilan natin utvrdeno po

~ojanje vatnlh razloga koji bi 
ravdall preno~enje postup-
, all I da je preno~enje po· 
pka bilo potrebno ispitatl u 

Im njegovlm fazama. 
Miletit je u augustu 2017. pro
~ena krivom za prlmanje 
DOO eura u zamjenu za po
~-ovanje u predrnetu prottv 
~e Brkita l Senada Sabita. Dr. Fikret Operta 

predu u redovan u iducoj godini, kaze Operta 

Udruienje oboljelih od melanoma 
FBi H ne prcstaje animiratinad lefue 
u vlasti kako bi ostvarilo cilj, a to je 
da lijekovi protivovog opakog obo
ljcnja postanu dostupni svima, ne 
samo onima koji inogu da ih plate. 

Sastanku clanova ovog udruZenja 
s ombudsmenom BiH prisustvovali 
su, svojom voljom, i direktorica ZZO
iRFBiH, sekretar Ministarstva zdrav
stva sa saradnicom i savjetnik premi
jeraFBiH, svjedoceCi i time spremnost 
institucija da se sto prije okonea pro
cedura nabavke za zfrot neophodnih 
lijekova, i to po posebnom programu. 

Na sastanku je rceeno da je ofor
mljena komisija za procjenu za
htjeva koji budu pristizali u ZZO 
u vezi s lijekovima, a1i je i primije
ceno da u njenom sastavu nema 
doktorice koja sc na KCUS-u naj
vise susretala s oboljelim od ove 
bolest1. 

- Nas cilj je da lijekovi iz poseb
nog programa 2018. predu u redo
van program u idufoj godini, kao i 
da umjesto sada odobrenih pet, na
redne godine budc sedam lijekova, 
kaie nam dr. Fikret Operta, pred
sjednik Udru.Zenja. E. K. 
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